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Spørgsmål nr. 850 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Finder ministeren det rimeligt, at borgere nu i to år har rettet 
henvendelse til politiet vedrørende salg af narko ved Herlev 
Bibliotek, uden at politiet har haft ressourcer til at gribe ind, og 
hvad agter ministeren at gøre for at sikre, at borgerne føler sig 
lyttet til, og at der gribes ind, når borgere informerer politiet 
om kriminelle forhold, og i forlængelse heraf, hvilke initiativer 
agter ministeren at tage i relation til at sikre, at politiet får bed-
re muligheder for at gribe ind over for narkohandel f.eks. i for-
hold til bedre muligheder for at opsætte mobilt overvågnings-
udstyr eller lignende?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 
fra Københavns Vestegns Politi, der har oplyst, at Herlev 
Kommune den 24. maj 2017 orienterede politikredsen om en 
anonym henvendelse fra en borger, som oplyste, at der foregik 
salg af narkotika bag Herlev Bibliotek.  
 
Med henblik på at afklare, om der foregik salg af narkotika ved 
Herlev Bibliotek, foretog politikredsen i forlængelse af den 
anonyme henvendelse bl.a. søgninger i politiets systemer i pe-
rioden 2016 og 2017. Politikredsen iværksatte endvidere mål-
rettede patruljeringer i området omkring Herlev Bibliotek. 
Hverken søgningerne i politiets systemer eller de målrettede 
patruljeringer underbyggede den anonyme henvendelse.   
 
Lokalavisen Herlev Bladet bragte den 16. august 2017 en avis-
artikel om salg af narkotika ved Herlev Bibliotek. Københavns 
Vestegns Politi skærpede på den baggrund endnu engang fokus 
mod området og iværksatte samtidig en ny målrettet indsats 
med patruljeringer ved Herlev Bibliotek. Politifolk fra kredsen 
forhørte sig desuden hos henholdsvis beboerne i området og 
personalet på Herlev Bibliotek, ligesom lokalpolitiet var i kon-
takt med samarbejdspartnerne i beboerforeningerne i området. 
Hverken de målrettede patruljeringer eller kontakten med rele-
vante interessenter i området underbyggede, at der skulle fore-
gå salg af narkotika ved Herlev Bibliotek.  
 
Københavns Vestegns Politi følger naturligvis udviklingen og 
er i den forbindelse meget opmærksom på at skabe tryghed og 
sikkerhed for borgerne i politikredsen, herunder gennem 
forebyggende og retshåndhævende virksomhed. I det omfang 
politiet modtager henvendelser om den nævnte problemstilling, 
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vil politikredsen efter et konkret skøn iværksætte de 
nødvendige tiltag for at øge trygheden i området.  
 
Københavns Vestegns Politi vil fortsat have fokus på at opret-
holde det gode samarbejde med de ovenfor nævnte interessen-
ter i Herlev Kommune. Derudover deltager Københavns Vest-
egns Politi i den årlige målrettede indsats ”Herlev siger nej til 
hash” i samarbejde med Herlev Kommune. Den målrettede 
indsats har særligt fokus på Herlev Bymidte, herunder Herlev 
Bibliotek. Herudover har lokalpolitiet i Københavns Vestegns 
Politi samt 5 større boligafdelinger omkring Herlev Bibliotek 
deltaget i et såkaldt ”samdriftsmøde” den 29. august 2017, 
hvor der også var fokus på problematikken omkring salg af 
narkotika. 
 
Rigspolitiet kan mere generelt oplyse, at politiet i bekæmpel-
sen af narkohandel er opmærksom på – og anvender – de efter-
forskningsværktøjer, som politiet har til rådighed, og at politiet 
anvender mobilt overvågningsudstyr, i det omfang betingelser-
ne herfor er til stede, og hvor det vurderes at være relevant for 
den konkrete sag.” 

 

Justitsministeriet kan supplerende oplyse, at den 1. april 2017 trådte en 

ændring af ordensbekendtgørelsens § 6, stk. 4, i kraft, som gør det muligt i 

højere grad at meddele zoneforbud til personer, der indgår i den organise-

rede narkotikahandel på gadeplan, herunder såkaldte ”løbere”, der bl.a. 
forsyner sælgerne med hash og samler penge ind fra gennemførte handler 

og såkaldte ”hashvagter”, der skal advare sælgerne (og ”løberne”), når 
politiet kommer. 

 

 

 


